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ناراحتی شیخ سلمان 
از خلف وعده عرب ها

رئیس کنفدراسیون فوتبال آسیا اعتراف کرد 
بعضی از کشورها در انتخابات ریاست فیفا به وعده 
خود عمل نکردند. به نقل از الشرق الاوس��ط، در 
انتخابات ریاس��ت فیفا اینفانتینو و شیخ سلمان 
بحرینی رقابت تنگاتنگی داشتند و در نهایت این 
اینفانتینو بود که توانست بیشترین رای را به خود 
اختصاص دهد و به عنوان جانشین بلاتر انتخاب 
شود. ش��یخ س��لمان در گفت وگویی تلویزیونی 
تاکید کرد بعضی از کشورها به وعده خود عمل 
نکردند و هرچند قول داده بودند به او رای دهند 
اما این کار را انجام ندادند. رئیس کنفدراس��یون 
فوتبال آسیا گفت: بعضی از کشورها وعده دادند به 
من رای خواهند داد اما به آن عمل نکردند. همه 
ما عرب هس��تیم اما متاسفانه بعضی از کشورها 
به گزینه دیگری رای دادن��د. امیدوارم در آینده 
ش��رایط تغییر کند و موضع گیری شفاف تری از 
خود نش��ان دهیم. او ادامه داد: کاملا روشن بود 
بعض��ی از کش��ورها از تصمیم خ��ود صرف نظر 
کردند. به هر حال مهم این است که فیفا بحرانی 
را که در آن گرفتار ش��ده بود پشت سر بگذارد و 

باید همه ما از رئیس جدید حمایت کنیم.

AFC مذاکره کفاشیان با دبیرکل
فدراس��یون فوتب��ال ایران ب��رای برگزاری 
دیدار تیم ه��ای ایرانی و عربس��تانی در داخل 
ایران مجددا نامه ای را به کنفدراسیون فوتبال 
آسیا ارسال خواهد کرد. بعد از جوسازی کشور 
عربس��تان درباره ع��دم حضور تیم ه��ای این 
کش��ور در ایران برای مسابقات لیگ قهرمانان 
آس��یا، فدراس��یون فوتبال هم اقدامات زیادی 
را انجام داد تا دیدار تیم های ایرانی در کش��ور 
بی طرف برگزار نش��ود. فدراس��یون فوتبال در 
آخرین تصمیم خود قص��د دارد امروز نامه ای 
را به دبیرکل کنفدراسیون فوتبال آسیا ارسال 
کند و در این نامه مجددا امنیت کش��ور ایران 
را گوشزد کند. علی کفاشیان، رئیس فدراسیون 
فوتب��ال با تایید این مطلب ب��ه  مهر گفت: ما 
صحبت هایی را با دبیر کل AFC داشتیم. قرار 
ش��د آنها گزارش ناظران دیدارهای هفته اول 
لیگ قهرمانان آس��یا را بگیرند ولی در مجموع 

از میزبانی ایران راضی بودند. 

بلیت؛ 1000 تومان!
وزارت ورزش و جوانان طرحی را پیش��نهاد 
داده ک��ه قیم��ت بلی��ت مس��ابقات خانگ��ی 
اس��تقلال و پرس��پولیس در ادام��ه لی��گ برتر 
 ب��ا نازل ترین قیم��ت ممکن به فروش برس��د.

به گزارش کاپ، بر این اساس و با توجه به پیشنهاد 
صورت گرفته طرحی در دست بررسی است که 
بلیت بازی های آینده پرسپولیس و استقلال که 
میزبان محسوب می شوند، با قیمت هزار تومان به 
فروش برسد. البته در این طرح، برای مثال درباره 
استقلال که 4 بازی خانگی در پیش دارد؛ بلیت 
هر 4 مس��ابقه پیش فروش می شود و در کارتی 
که 1000 تومان ارزش گذاری ش��ده اس��ت به 
فروش خواهد رفت. بدین ترتیب درباره بازی های 
خانگی اس��تقلال، این کارت 5 ه��زار تومان به 

فروش خواهد رفت. 

یک ایرانی رسماً سهامدار عمده 
اورتون شد

 س��هامدار ایرانی پیشین باش��گاه آرسنال، 
س��هامدار عمده باشگاه اورتون ش��د. با تایید 
باش��گاه اورتون، فرهاد مش��یری، سرمایه گذار 
ایران��ی - بریتانیایی با خری��د 49/9 درصد از 
سهام باش��گاه اورتون به عنوان سهامدار عمده 
باشگاه اورتون معرفی شد. بیل کن رایت، رئیس 
هیات مدیره اورتون با تایید این خبر گفت: پس 
از پیگیری ه��ای زیاد،همکار مناس��ب خود را 
برای اداره امور باش��گاه اورتون پیدا کردیم. وی 
افزود: در 18 ماه گذش��ته من با فرهاد ارتباط 
 تنگاتنگی داشتم. او دانش خوبی از فوتبال دارد.
به طور حتم م��ا انتخاب خوبی انجام داده ایم تا 

حمایت های لازم از باشگاه صورت پذیرد.

۶ گزینه نهایی برای اسپانسرینگ 
پیراهن تیم ملی

ب��رای اسپانس��رینگ  نهای��ی  ۶ گزین��ه 
 پیراهن تیم ملی فوتبال ایران مشخص شدند.
به گزارش  فارس، پس از اینکه حراست وزارت 
ورزش در قضیه اسپانسرینگ پوشاک تیم ملی 
ورود کرده و تمدید قرارداد فدراس��یون فوتبال 
با آل اش��پورت منتفی اعلام ش��د، فدراسیون 
فوتبال در اطلاعی��ه ای جدید در این باره اعلام 
کرد سایر اسپانس��رهایی که برای این موضوع 
علاقه مند هستند، اعلام آمادگی کنند تا کمیته 
بازاریابی پس از این مناقصه، اسپانس��ر نهایی 
پوش��اک تیم ملی را مش��خص کند. بر همین 
اساس این کمیته ۶ گزینه آدیداس، لی نینگ، 
جوما، آل اش��پورت، جیووا و هومل را به  عنوان 
گزینه های نهایی مش��خص کرده تا بزودی در 
جلسه این کمیته به میزبانی فدراسیون فوتبال، 

اسپانسر پوشاک تیم ملی مشخص شود.

آیا باید رونالدو را سرزنش کنیم؟
CR7 مشکل بزرگ

س��تاره پرتغالی رئال مادری��د در یک دیدار 
بزرگ دیگر نتوانس��ت نقش��ی سرنوشت س��از 
داش��ته باشد و همین باعث شد تا کهکشانی ها 
بازنده میدان ش��وند. ش��رایط برای این بازیکن 
بزرگ سخت شده اس��ت. هواداران به عملکرد 
رونال��دو اعتراض دارن��د و او هم جواب اعتراض 
آنه��ا را ب��ا اظهارنظری تن��د داد. ام��ا آیا دلیل 
نتیجه نگرفتن رئ��ال در فصل ج��اری رونالدو 
اس��ت؟ به گزارش شفقنا ورزش��ی، رئال مادرید 
در داربی بزرگ ش��هر مادرید با یک گل تن به 
شکست داد. کهکش��انی ها با هدایت زین الدین 
زیدان در بازی های خانگی عملکرد درخش��انی 
از خود نش��ان داده و امی��دوار بودند که در این 
 دیدار س��خت خانگی هم به پیروزی برس��ند و

3 امتیاز ارزش��مند و روحیه بخش را به دس��ت 
آورن��د اما اینگونه نش��د و رئ��ال در یک دیدار 
سرنوشت س��از و حس��اس دیگر تن به شکست 
داد تا ص��دای اعتراض ه��واداران این تیم بلند 
شود. داربی شهر مادرید مدت هاست که به یک 
کابوس برای هواداران رئال مادرید تبدیل ش��ده 
است. تا قبل از آمدن دیگو سیمئونه رئال مادرید 
کار راحتی برابر اتلتیکو مادرید داشت و به راحتی 
می توانست برابر این تیم چه در سانتیاگو برنابئو 
و چه در ویس��نته کالدرون به پیروزی برسد اما 
الان شرایط به گونه ای شده است که حتی رئال 
در سانتیاگو برنابئو آرزوی بردن اتلتیکو مادرید 
را دارد. هواداران رئال امیدوار بودند تیم آنها که 
با هدایت زیدان متحول ش��ده بود در داربی به 
پیروزی برسد و نشان دهد به روزهای اوج خود 
بازگشته است اما سیمئونه درس بزرگی به زیدان 
داد و نخستین شکس��ت این مربی را با هدایت 
رئ��ال ثبت کرد. رونالدو در دی��دار برابر اتلتیکو 
مادرید س��ه ضربه به طرف دروازه حریف زد. او 
می توانست در این دیدار دروازه اوبلاک را باز کند 
اما مشکل این فصل او همچنان ادامه دارد و در 
این دیدار هم نتوانس��ت نقش سرنوشت سازی 
در ترکیب اصلی تیم خود داش��ته باشد. ستاره 
پرتغال��ی رئال مادری��د در فصل ج��اری با یک 
مشکل اساسی روبه رو شده است و آن اینکه در 
دیدارهای بزرگ نمی تواند نقش منجی را برای 
تی��م خود بازی کند. معمولا بازیکنان بزرگ در 
دیدارهای بزرگ نقش سرنوشت ساز خود را نشان 
می دهند و ثابت می کنند چرا ستاره نخست تیم 
خود به ش��مار می آیند. رونال��دو در چند فصل 
اخیر چنین نقشی را به خوبی ایفا کرده است اما 
در فصل جاری او عملکرد بسیار ضعیفی از این 
حیث داشته است و همین باعث شده تا بسیاری 
به انتقاد از او بپردازن��د. رونالدو در فصل جاری 
هماهنگی لازم را با دیگر بازیکنان رئال ندارد. او 
در نشست خبری بعد از بازی چنین موضوعی را 
به صورت علنی بیان کرد و گفت اگر رئال مادرید 
11 بازیکن مانند رونالدو داشت الان به راحتی در 
صدر جدول رده بندی رقابت های لیگا قرار داشت 
بنابرین دلیلی وجود ندارد تا من را سرزنش کنید 
و دلیل ناکامی های رئال مادرید به ش��مار آورید. 
رونالدو از نظر گلزنی آمار خوبی در فصل جاری از 
خود به جای گذاشته است. بدون شک می توان 
فصل جاری را بدترین فصل حضور این س��تاره 
پرتغالی در رئال دانست با این حال او در 2۶ بازی 
22 گل به ثمر رسانده و بعد از لوئیس سوارس 
بهترین گلزن لیگ به ش��مار می آید اما مشکل 
این بازیکن پرتغالی این اس��ت که در بازی های 
بزرگ نتوانسته سرنوشت س��از باشد. به عنوان 
مث��ال این بازیکن در دیدار برابر تیم های بزرگ 
مثل بارسلونا، اتلتیکو و سویا که رئال بازنده بوده 
نتوانسته گلزنی کند و عملکرد درخشانی از خود 
نش��ان دهد. به عنوان مثال اگر رونالدو در دیدار 
برابر اس��پانیول  یا آتلتیک بیلبائو 100 گل به 
ثمر رس��اند اما نتواند در دیدارهای بزرگ مانند 
بارسلونا و اتلتیکو مادرید یا سویا و ویارئال گلزنی 
کن��د نمی توان گفت او عملک��رد خوبی از خود 
نش��ان داده است. رئال برای قهرمانی در لیگا به 
پیروزی در بازی های بزرگ نیاز دارد و بازیکنان 
ب��زرگ این تیم مانند رونال��دو باید توانایی های 
خود را در این بازی ها به اثبات رس��انند. مشکل 
اساسی که رئال مادرید در دوران رافائل بنیتس 
داش��ت این بود که این مربی بزرگ نتوانست از 
یک طرف با فوق س��تاره های رئال مادرید ارتباط 
برقرار کند و از طرف دیگر هم نتوانست توازن و 
دوستی را در بین بازیکنان به وجود آورد؛ کاری 
که آنچلوتی در انجام آن بس��یار موفق بود و به 
همین خاطر هم توانس��ت نتایج خوبی با رئال 
به دس��ت آورد و این تیم را به قهرمانی در لیگ 
قهرمانان اروپا برساند. پیش بینی  می شد زیدان 
چون خود یک فوق س��تاره بزرگ بوده اس��ت 
بتواند چنین مشکلی را حل کند اما رئال زیدان 
هم با وجود آنکه در چند دیدار خانگی خود زیبا 
بازی کرده اس��ت اما تیمی تکنیکی و با برنامه 
نشان نداده است و کهکشانی ها مشکلات آشکار 
تاکتیکی دارند و از طرف دیگر هم ناهماهنگی 
در ای��ن تیم موج می زند.ه��واداران رئال مادرید 
از عملک��رد تیم محبوب خ��ود در فصل جاری 
خش��مگین هس��تند. بعد از دیدار برابر اتلتیکو 
مادرید هواداران خش��مگین کهکشانی ها علیه 

بازیکنان شعار سر دادند.

گزارش اخبار

باربد بهراد: یکی از مشکلات پنهان استقلال تعداد 
مصدومان بالای این تیم است که حالا موجب شک 
و تردید کادر فنی هم ش��ده است. مظلومی چند 
روز قبل با دلخ��وری به دکتر تیم گفت به نظر تو 
ای��ن مصدومیت ها ربطی به عقب افتادن مطالبات 

دارد یا نه؟
استقلال پس از 4 هفته ناکامی سرانجام با برد 
دو بر یک مقابل گس��ترش فولاد توانس��ت تا حد 
زیادی انتق��ادات موجود را کاه��ش دهد.  اگرچه 
بسیاری از پیشکسوتان این تیم اعتقاد دارند با این 
نوع بازی بعید اس��ت در 9 هفته پیش رو مظلومی 
قادر به حفظ صدرنشینی باشد.  اتفاقی که یک بار 
3 سال قبل رخ داد و استقلال به رغم صدرنشینی 
مقطعی با مظلومی در پایان فصل دستش از رسیدن 

به جام کوتاه ماند.  
یکی از موضوعاتی که به صورت سفت و سخت 
خشم س��رمربی آبی ها را موجب ش��ده مربوط به 
مصدومیت های متوالی بعضی از بازیکنان تیم است.  
مظلومی که می داند شاید یکی، دو امتیاز سرنوشت 
جام را تعیین کند همه اصرارش را دارد تا بازیکنان 
اصلی هر چه زودتر بهبود پیدا کنند اما نکته جالب 
آنجاست که هر هفته بر تعداد این مصدومان افزوده 
می شود. پیرو همین موضوع چند روز قبل کادر فنی 
تیم جلسه ویژه ای را با پزشکان برگزار کرد و از آنها 
در مورد مصدومیت ها سوال کرد.   مظلومی بدون 
آنک��ه صریحا حرفی را بزند، کم کم به تردید افتاده 
که ش��اید بعضی مصدومیت ها رابطه مستقیمی با 
زنده ش��دن مطالبات دارد.  به عنوان مثال یکی از 
بازیکنان سرشناس تیم حالا به گونه ای معروف شده 
که سایر بازیکنان پشتش می گویند فلانی هر وقت 
چکش پاس شود سالم و سرحال است اما به مجرد 
اینکه اسپانسر نتواند چک ها را پاس کند او ناگهان 
چندین هفته مصدوم می شود و هر وقت کادر فنی 
از او می خواه��د بازی کند می گوید ممکن اس��ت 
مصدومیتم حاد ش��ود و مدت زمان بیشتری را از 
دست بدهم.  همین موضوع باعث شده مظلومی در 
جلسه ای با افشارزاده خواستار حل مشکلات مالی 
شود.  بعضی اوقات بازیکنان اعتصاب می کنند که 
این روش صادقانه و ش��فافی است اما بعضی اوقات 
بازیکنان برای رسیدن به حق خود به بهترین شکل 
ممکن مصدومیت را بهانه می کنند و باش��گاه هم 
می دان��د مادامی که پول فلان بازیک��ن را ندهد او 
هرگز با دل و جان در میدان حاضر نمی شود.  این 
هم یکی از معضلات بزرگ و صد البته فوتبال آماتور 
ایران اس��ت که ب��ه زور می خواهد لقب حرفه ای را 

یدک بکشد!
دردس�رهای مظلومی برای بازی ب�ا راه آهن  ■

بیشتر  شد
هافب��ک- مهاجم تیم اس��تقلال فقط در یک 
صورت می تواند در دیدار با راه آهن به میدان برود. 

امید ابراهیمی، روزبه چشمی، حنیف عمران زاده، 
یعقوب کریمی و علیرضا رمضانی به دلایل مختلف 
در دیدار با راه اهن غایب هستند و مظلومی را دچار 
نگرانی کرده اند. از طرفی در تمرین اس��تقلال هم 

جاب��ر انصاری از ناحیه کش��اله آس��یب دید و این 
بازیکن تنها در یک صورت می تواند به میدان برود. 
اگر همسترینگ این بازیکن دچار پارگی نشده باشد 
و تنها یک کشیدگی باشد کادر پزشکی استقلال 
به هر شکل ممکن این بازیکن را به سرمربی برای 
حض��ور در می��دان معرفی می کنن��د، در غیر این 
صورت انصاری که عنصر مهم مظلومی هم محسوب 

می شود دیدار روز جمعه را از دست خواهد داد. 
پشت پرده قهر مجید صالح ■

هر چند به نظر می رسد با برگزاری جلسه ای 
میان اعضای کادرفنی و مدیرعامل باشگاه در روز 
یکش��نبه ماجرای قهر مجید صالح ختم به خیر 
ش��ده باشد اما با پیگیری ها دلیل اصلی درگیری 
صالح و پرویز مظلومی مش��خص شد.   شنیده ها 
حاکی از این اس��ت که روز ش��نبه آرش برهانی 
حامل پیغامی از س��وی برخی بازیکنان تیم بوده 
است که از برخوردهای مجید صالح در تمرینات 
ناراحت بودن��د و معتقد بودند برخوردهای او در 
تمرین باعث سرخوردگی و تحقیر آنها می شود.  
مظلومی نیز پیام این بازیکنان که توسط برهانی 
به دس��ت او رس��یده اس��ت را به گ��وش صالح 
می رس��اند و مربی اس��تقلال که از این موضوع 
ناراح��ت بوده اس��ت، تصمیم به قه��ر از تمرین 
می گی��رد و پس از آن اختلافات��ی میان صالح و 
مظلومی س��ر باز می کند و بحث به دیگر مسائل 
از جمله طراحی تمرینات و دیگر موضوعات فنی 
کشیده می شود.  سرمربی استقلالی ها نیز شاید 
به همین دلیل ترجیح داد تا با طراحی تمرینات 
روز ش��نبه از یک س��و و حمایت های مستمر از 
برخ��ی بازیکنان در این جلس��ه تمرینی تبدیل 
به س��وژه اول گزارش تمرین های رسانه ها شود 
تا به نوعی نس��بت به اقدامات دستیار اول خود 

دهن کجی کرده باشد. 

فریب�ا: اخت�لاف کادر فن�ی اس�تقلال نباید  ■
رسانه ای می شد

پیشکسوت استقلال اختلاف میان مظلومی و 
صال��ح را امری طبیعی قلمداد کرد و گفت این امر 
نباید به رسانه ها کشیده می شد.  بهتاش فریبا در 
پاس��خ به این سوال که آیا به نظرش اختلاف فنی 
ایجاد شده میان مجید صالح و پرویز مظلومی امکان 
دارد به اس��تقلال لطمه بزند، اظها ر کرد: اختلافات 
و بحث ها در هر تیمی پیش می آید و اساس��ا این 
اختلافات درون خانوادگی است.  من طی دو سالی 
که با مظلومی در اس��تقلال کار کردم ده ها بار با او 
اختلاف نظر تاکتیکی و انضباطی داش��تم و نه تنها 
من،  بلکه سایر مربیان استقلال هم این اختلافات را 
داشتند ولی یک امر طبیعی بود.  اساسا اگر اختلافی 
وجود نداشته باشد پیشرفتی وجود ندارد. در حال  
حاضر فشار زیادی روی مربیان و بازیکنان استقلال 
وجود دارد.  از طرفی من شنیده ام که برخی جوانان 
اس��تقلال از نوع صحبت کردن صالح با خودشان 
کم��ی دلخور هس��تند.  این مس��ائل می تواند به 
استقلال آسیب بزند.  البته مطمئنم این اختلافات با 
برگزاری یک جلسه حل می شود و نباید آن را خیلی 
کش دار کرد.  پیشکسوت استقلال در پایان ا ضافه  
کرد : اختلاف نظر همیشه وجود دارد، ولی نباید آن را 
رسانه ای کرد.  زمانی که ما در استقلال بودیم شاید 
به واسطه تجربه و سن بالاترمان نمی گذاشتیم این 
اختلافات به رسانه ها بکشد.  حالا هم یک اختلاف 
فنی در استقلال ایجاد شده و نباید کاری کرد که 
به تنش و در نهایت ضربه به استقلال منجر شود. 

عبداللهی: عده ای جو می دهند ■
دس��تیار ویژه افشارزاده گفت: قرار است با انجام 
جلس��ات بیش��تر کاری کنیم تا اختلاف سلیقه ها 
بین اعضای کادر فنی کم ش��ود.  نصرالله عبداللهی 
درباره اتفاقات تمرین تیم استقلال ابتدا به موضوع 

پی��ش آمده بین حنیف عم��ران زاده و بهنام برزای 
اش��اره کرد و اظهار داشت: از این قبیل اتفاقات در 
هر تمرینی رخ می دهد.  ش��ک نکنید که مشکلی 
بین بازیکنان به وجود نیامده و فقط یک ش��وخی 
عادی بوده اس��ت.  اگر این مسائل در تمرین نباشد 
یک جلس��ه تمرینی خش��ک و جدی پیش روی 
بازیکن��ان خواهد بود که پ��س از مدتی دل همه را 
می زند. هیچ مشکلی بین بازیکنان تیم نیست و همه 
آنها در کمال دوس��تی سرگرم انجام تمرینات شان 
هس��تند.  تنها موضوعی ک��ه در حال حاضر باعث 
نگرانی می شود مصدومیت هایی است که به دلیل 
تعطیلات و تکه تکه شدن مسابقات برای استقلال 
رخ داده و باید آرزو کنیم هرچه زودتر مصدومان تیم 
به شرایط عادی بازگشته و کنار تیم حضور داشته 
باشند.  پیشکسوت اس��تقلال در این باره که برای 
ح��ل اختلاف به وجود آمده میان مظلومی و صالح 
چه تدبیری اندیش��یده شده، گفت: اولا باید بگویم 
هیچ اختلافی بین اعضای کادر فنی وجود ندارد.  اگر 
هم بوده اختلاف نظر بین مسائل کاری است که آن 
هم در همه امور و در همه کارها وجود دارد که اتفاقا 
باعث پیشرفت می شود.   عبداللهی در این باره که 
عنوان شده قرار است او با پادرمیانی صالح و مظلومی 
را آشتی بدهد، توضیح داد: اصلا بحث آشتی دادن 
نیست.  قرار ش��ده تا جلسات خارج از تمرین بین 
اعضای کادر فنی هر 4-3 روز یک بار برگزار ش��ود، 
این اختلاف سلیقه ها هم به حداقل رسیده و برداشته 
شود. دستیار ویژه سرپرست باشگاه استقلال تاکید 
کرد: آنها همان افرادی هس��تند که وقتی استقلال 
می برد از س��ر و کول هم بالا می روند و خوشحالی 
می کنند اما وقتی تیم می ب��ازد همه در لاک خود 
فرو می روند.  اعضای کادر فنی استقلال می دانند که 
موفقیت استقلال موفقیت همه آنهاست و قطعا آن 

را فقط به حساب یک نفر نخواهند نوشت. 

محم�د سررش�ته داری: اص��رار بر تغییر اساس��نامه 
فدراسیون ها از س��وی وزارت ورزش و هشدار رئیس 
کمیته المپی��ک نگرانی ها را برای تعلیق ورزش ایران 
افزایش داده اما ظاهرا گوش ش��نوایی برای ش��نیدن 
زنگ خطر »تعلیق« وجود ندارد. به سبک کشتی گیران 
برای جناب گودرزی می نویسیم که کدام دستاورد از 
تغییرات اساسنامه ارزش این را دارد که ورزش ایران، 
به کل با همه بدنه و وزن خود روی پل برود؟ هستند 
باتجربه هایی که اعلام خطر کرده اند که تغییر اساسنامه 
فدراسیون ها می تواند ورزش ایران را تعلیق کند. همین 
می تواند، همین ممکن است دغدغه و پرسش بزرگی 
به وجود آورد که »چرا باید چنین رفتاری انجام داد و 
دلیل تغییر اساسنامه ها آن هم با این شدت و سرعت 
و البت��ه با دور زدن مجامع فدراس��یون ها که فائقی و 
خیلی های دیگر معتقدند خلاف قانون است، چیست؟« 
دقت که می کنیم متوجه می شویم مهم ترینش حذف 
قدرت انتخاب مجامع هیات های استانی از فدراسیون 
و انتقال آن به مدیرکل ورزش استان است که می تواند 

انتخاب مجمع فدراسیون ها را زیر نظر وزارت ورزش 
ببرد. این یعنی دخالت مستقیم و دورزدن فدراسیون ها 
که شاید تجربه ای بود از فدراسیون فوتبال که وزارت 
ورزش با وجود مخالفت با کفاشیان نتوانست او را کنار 
بزند و قریب را رئیس فدراسیون فوتبال کند. اما آیا از 
دادن اختیار به اعض��ای متخصص ضرر کرده ایم؟ در 
فدراس��یون فوتبال که چنین نبوده است. فدراسیون 
توانست بزرگ ترین مربی ای که تاکنون به ایران آمده 
را اس��تخدام کند، به جام جهانی صعود کردیم، مقابل 
آرژانتین دنیا را شگفت زده کردیم، تنه به تنه سوئد و 
شیلی زدیم، در جام ملت ها عقب تر از قبل نرفتیم، در 
فوتبال ساحلی قهرمان دنیا شدیم، دوباره در فوتسال 
مردان قهرمان آسیا شدیم، در فوتسال بانوان قهرمان 
آسیا شدیم و ...آیا این بد بود؟ اتفاقا هرکجا که باخته ایم 

دخالت مس��تقیم وزارت ورزش ب��ود؛ به عنوان مثال 
حذف کرانچار یکی از آنها بود که منجر به حذف تیم 
فوتبال امید در راه المپیک شد. حال چرا باید قدرت و 
کارشناسی و تخصص را جابه جا کنیم و از فدراسیون 
و مجمع به وزارت ورزش��ی برسیم که نقش نظارتی 
باید داشته باش��د؟ نگرانی ها رو به افزایش است، نامه 
سرگش��اده کیومرث هاشمی به اسحاق جهانگیری - 
معاون اول رئیس جمه��ور- در واقع تلنگر بزرگی بود 
و م��ا را به یاد همه آن روزها که دادگان اظهار نگرانی 
می کرد و البته گوش ش��نوایی نبود، انداخت. فیفا آن 
روزها و پس از برکناری دادگان از ریاست فدراسیون 
فوتبال در بیانیه اي اعلام کرد: »فدراسیون فوتبال ایران 
به دلیل دخالت دولت در امور فوتبال که برخلاف ماده 
1٧ اساسنامه فیفاست از تمام فعالیت هاي بین المللي 

محروم مي ش��ود«. عجیب تر اینکه بارها مس��وولان 
ورزش��ي اعلام مي کردند هیچ خط��ري فوتبال ایران 
را تهدید نمي کند. مشهورترین جمله درباره احتمال 
تعلیق فوتبال ایران قبل از این اتفاقات را هم داریوش 
مصطف��وي به زبان آورد و گف��ت: »فیفا هیچ غلطي 
نمي تواند بکند« اما در نهایت همه دیدند بي توجهي 
آنها به قوانین بین المللي چه تبعات جبران ناپذیري را 
براي فوتبال ایران به همراه آورد. حال بیم آن می رود 
که همان ماجرا دوباره تکرار شود، آن هم نه در فوتبال 
که در همه ورزش ایران. اتفاقا همین کیومرث هاشمی، 
رئیس کمیته ملی المپیک که امروز هشدار داده است، 
آن روزها از طرف س��ازمان تربی��ت بدنی در کمیته 
انتقالی قرار گرفت و به نظر می رسد از دیگران در این 
زمینه باتجربه تر است. دغدغه ها فراوان است، دلیلش 
هم تنها برای قدرت نفوذ بیشتر است در ورزش ها؛ این 
در حالی است که فدراسیون های تخصصی هر ورزش 
در صورت حمایت درست مالی خودشان بهترین نتایج 

را رقم می زنند.

از درگیری در تمرین تا قهر صالح از استقلال

بحران های خودساخته

وقتی گوش وزارت ورزش بدهکار نیست

آتشی که دودش به چشم خودمان می رود


